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تاریخ سازی روی نیمکت هلند
 یک زن گزینه جانشینی کومان شد

فدراســیون فوتبال هلند در حال بررسی اســت تا سرمربی تیم فوتبال زنان 
انگلیس را جایگزین رونالدو کومان کند. تیم فوتبال زنان انگلیس با هدایت سارینا 
ویگمن هلندی، عملکرد درخشانی در جام جهانی داشت و توانست نایب قهرمان 
این مســابقات شود. پس از درخشــش این مربی هلندی با انگلیس، مسوولان 
فدراســیون فوتبال هلند به فکر فرو رفتند تا دست به تصمیمی تاریخی و البته 
جنجالی بزنند. هلندی ها در حال بررســی هستند تا ویگمن را جایگزین رونالد 
کومان ســرمربی نامدار خود کنند تا برای اولین بــار در تاریخ فوتبال، یک زن 

هدایت تیم مردان این کشور را بر عهده بگیرد.

چراغ سبز امباپه برای تمدید قرارداد با پی اس جی

فوق ستاره فرانسوی پاری سن ژرمن پس از اختلاف با این باشگاه، برای تمدید 
قرارداد چراغ سبز نشان داده است. به گزارش عصر دوشنبه ایرنا، وضعیت کیلیان 
امباپه برای فصل آینده تبدیل به یک معمای بزرگ شــده و با وجود بازگشــت 
او به تمرینات این تیم پاریســی و حتی بــازی در ترکیب این تیم در هفته دوم 
لیگ فرانســه، هنوز مشخص نیســت که او در روزهای باقی مانده تا پایان فصل 
نقل وانتقالات چه تصمیمی خواهد گرفت. امباپه که تنها یک سال از قراردادش با 
پاری سن ژرمن باقی مانده، تاکید کرده است که می خواهد سال پایانی قراردادش 
را در پاریس بازی کند و زیر بار تمدید قرارداد نمی رود تا تابستان آینده به عنوان 
بازیکن آزاد راهی رئال مادرید شــود. با این حال پی اس جی نمی خواهد امباپه را 
تابستان آینده رایگان از دست بدهد و به همین خاطر اصرار بر تمدید یا فروش 
این بازیکن در تابستان امسال دارد. این در حالی است که رئال به عنوان مشتری 
اصلی امباپه حاضر نشــده است هنوز برای جذب امباپه پیش قدم شود و منتظر 
اســت که تابســتان آینده این بازیکن را به صورت رایگان به خدمت بگیرد. این 
اختلافات حتی سبب شد که امباپه از اردوی پیش فصل پاری سن ژرمن هم حذف 
شــود و حتی بازی با لورین در هفته اول لیگ فرانســه را از دست بدهد. با این 
حال در ادامه امباپه به تمرینات بازگشــت و حتی در بازی هفته دوم پی اس جی 
برابر تولوز به میدان رفت و تک گل این تیم را در این مســابقه که با تســاوی به 
پایان رسید، به ثمررساند. حالا روزنامه AS اسپانیا خبر داده که پس از مذاکره 
باشــگاه و این مهاجم، امباپه برای تمدید قراردادش چراغ سبز نشان داده است. 
پاری سن ژرمن خوش بینانه وارد مذاکرات با امباپه شد و امیدوار است این دیدار 
خصومتــی را که در ماه ژوئن بین طرفین درگرفتــه بود را کاهش دهد. به نظر 
می رسد که این امر محقق شده است، اگرچه گزارش AS تأکید می کند که هنوز 
راه زیادی تا امضای قرارداد جدید امباپه وجود دارد. در واقع، هنوز هیچ تضمینی 
وجود ندارد که با وجود مذاکرات مثبت، او اصلا این کار را انجام دهد. البته امباپه 
هنوز به طور رســمی در بازار نقل وانتقالات است و پاری سن ژرمن در صورتی که 
پیشنهادی ۲۵۰ میلیون یورویی از سوی تیمی ارائه شود، مذاکره خواهد کرد. با 
این حال رئال مادرید به عنوان مقصد بعدی امباپه تاکنون برای جذب امباپه در 

تابستان امسال پیشنهادی را ارائه نکرده است.

احتمال تغییر در جدول پاداش بازی های آسیایی

دبیرکل کمیته ملی المپیک با اشــاره به آخرین موارد مطرح شده در جلسه 
هیات اجرایی، گفت: شاید تعداد ۵۳۰ نفر اعزامی کاروان ایران به بازی های آسیایی 
کاهش یابد اما افزایشی در کار نخواهد بود. مناف هاشمی در مورد مصوبات هیات 
اجرایی کمیته ملی سه نکته در جلسه هیات اجرایی مطرح شد که عمده بحث 
در مورد اعزام ها بود، اظهار کرد: کلیات اعزام طبق مصوبه شــورای برون مرزی 
اعــزام ۵۳۰ نفری بود و احتمالا در برخی موارد شــاهد کاهش باشــیم و طبق 
قانون می توانیم کاهش نفرات داشته باشیم که مربوط به رشته های تیمی نیست 
چون باید جریمه پرداخت کنیم. وی ادامه داد: در برخی رشته ها نیز استثنائاتی 
داریم که لیست دقیق نفرات در جلسه بعدی مشخص می شود. دبیرکل کمیته 
ملی المپیــک با بیان اینکه مورد بعدی پرداخت متوســط ۷۰ درصدی بودجه 
فدراســیون های ورزشــی بود، عنوان کرد: تا پایان شهریور و حین بازی ها ۱۰۰ 
درصد اعتبــارات را پرداخت می کنیم و باید بدانیم که به فدراســیون هایی که 
درگیر کســب سهیمه نیستند در نیمه دوم سال پرداختی مطرح نیست چرا که 
نمی توانیم پول بدهیم و فدراســیون از طریق آن حقوق پرداخت کند. هاشمی 
در مورد سومین مســئله مطرح شده در جلسه امروز هیات اجرایی کمیته ملی 
المپیک، اظهار کرد: در بخش پاداش ها تصمیم نهایی اتخاذ نشد و جدولی طراحی 
شــده که میزان پاداش مربی، ورزشکار و...مدنظر قرار گرفته و در برخی بخش ها 

پیشنهادات جدیدی عنوان شده که باید کار کارشناسی روی آن صورت گیرد.

حمایت هماهنگ بازیکنان فولاد از منصوریان

بازیکنان فولاد در پستی حمایتی از علیرضا منصوریان نوشتند: با سلام خدمت 
هواداران عزیز، فهیم و میهمان نواز اهوازی در حال حاضر ما بازیکنان و کادر فنی 
احتیاج مبرم به آرامش و حمایت از سوی شما هواداران در استادیوم و سطح استان 
داریم. در بازی قبل، از لحظه گرم کردن دچار آســیب روحی شدیم. از یک طرف 
وجود شــما در استادیوم به عنوان صاحبان اصلی فولاد باعث دلگرمی ماست و از 
سوی دیگر توهین به سرمربی دوستداشتنی ما که حکم معلم و برادر بزرگ ما را 
دارد مایه ناراحتی عمیق ماســت. ما با آقای منصوریان خیلی در آرامش هستیم. 
ما به حمایت شما هم بسیار بسیار نیازمندیم. اجازه بدهید ما در آرامش بکارمان 
ادامه بدهیم و احســاس غریبگی و تنهایی در بازیهای خانگی نداشته باشیم که 
اینگونه دودش به چشم ما می رود و سودش نصیب رقبا می شود. ازیکنان فولاد با 
انتشار پست حمایتی به دنبال این هستند با روحیه ای منسجم به استقبال جدال 
با ملوان رفته و برای کســب اولین پیروزی تلاش کنند. هواداران فولاد خوزستان 
از فصل گذشــته تاکنون از عملکرد علیرضا منصوریان ناراضی بودند و خواستار 
برکناری وی هستند. تیم فولاد خوزستان در هفته های اول و دوم برابر استقلال 
خوزستان و گل گهر سیرجان تن به شکست داد و در این هفته هم باید به مصاف 

ملوان در انزلی برود.

نگاه

ورزشــگاه آزادی با گذشت چندین دهه از 
افتتاح آن هنوز هم یکی از ورزشگاه های بزرگ و 
معتبر ایران و جهان به شمار می رود و بازی های 
بزرگ و ملی در این استادیوم برگزار می شود. با 
این حال با گذشت زمان نیاز به بازسازی بر سر 
این ورزشگاه بزرگ سایه انداخته و ضرورت های 
بازسازی فنی در سایه تخصیص بودجه مناسب 

بیش از گذشته محسوس است.
شــواهد امر و گفتمان های موجود مدیران 
ورزشــی در برهه کنونی نشانگر اهتمام جدی 
وزارت ورزش و جوانان به بازســازی استادیوم 
آزادی اســت تا این ورزشــگاه بــزرگ و ملی 
در ســایه بازســازی کامل هم چنــان عنوان 
بزرگ ترین ورزشگاه ایران را از آن خود داشته 
باشــد. برخی اظهارنظرهای رســانه ای انجام 
شــده حاکی از آن اســت که اگر در این برهه 
ورزشگاه آزادی بازســازی نشود فقط به مدت 
دو ســال قابل استفاده خواهد بود و همین امر 
بر حساسیت های ارائه یک برنامه عملیاتی قابل 
اجرا برای بازسازی کامل این مجموعه ورزشی 
می افزاید. با توجه به وضعیت کنونی مجموعه 
آزادی و گســتردگی مسائل فنی و عمرانی، به 
نظر می رسد بودجه فعلی پاسخگوی بازسازی 
مجموعه آزادی نخواهد بود و آغاز و اتمام فرایند 
بازسازی ورزشگاه ملی ایران نیازمند بودجه ای 

جدا و قابل اعتنا از سوی دولت است.
بــه گفته عســگریان مدیر عامل شــرکت 
توســعه و نگهداری اماکن ورزشی، سکوهای 
استادیوم آزادی حدود ۴۵ هزار متر مربع بوده 
و تلاش آن ها بر این اســاس است که منطقه 
غربی و طبقه همکف آن را در راستای برگزاری 

رقابت های لیگ برتر بتن ریزی کنند.
او می گویــد: ما نمی توانیم تا زمان برگزاری 
رقابت های فوتبال بازسازی را به پایان برسانیم 
مگر این که فدراســیون فوتبال همکاری لازم 
را با ما داشــته باشــد. ســعی داریم کارهای 
ساختمانی را به اتمام برســانیم تا همزمان با 

برگزاری بازی ها ادامه کار را نیز داشته باشیم.
مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن 
ورزشــی پیرامون مسائل فنی بازسازی تصریح 
کرد: آزادی ۳ بخش ضلع غربی، شرقی و پشت 
دروازه هــا را دارد که کار بازســازی را از ضلع 
غربی که شرایط خوبی نداشــت، آغاز کردیم 

تا نیمکــت ذخیره ها و فضای رختکن های این 
بخــش را به زودی آماده کنیم. در بخش دیگر 
ضلع شرقی و پشت دروازه ها را نیز آغاز خواهیم 
کرد. عسگریان در پاسخ به این پرسش که این 
پروژه چقدر زمان بر است، افزود: اگر آزادی را به 
ما تحویل بدهند و اعتبار لازم را داشته باشیم، 
۱۸ تا ۲۰ ماه زمان می برد، در غیر این صورت 
همزمان با برگزاری بازی ها ۳ روز در هفته را از 
دست می دهیم و تنها ۴ روز زمان برای بازسازی 
باقی می ماند و در این صورت پروژه طی ۳ سال 
انجام می شود. وزیر پیشین ورزش و جوانان نیز 
پیش از این به عزم راسخ دولت و وزارت ورزش 
برای بازســازی مجموعه آزادی اشاره داشته و 
می گوید: بازسازی ورزشگاه فوتبال آزادی نیاز 
به یک تصمیم انقلابی و یک اراده قوی داشت 
که بــا حمایت دولت و تصمیــم جدی وزارت 
ورزش آغاز شد. این بازسازی از ورزشگاه فوتبال 
آغاز شده و طی برنامه ریزی صورت گرفته قرار 
است دیگر بخش های مجموعه ورزشی آزادی 
همچون پیست دوومیدانی نیز بازسازی شود؛ 

ورزشگاه فوتبال آزادی متشکل از ۷۲ قسمت 
اســت و با توجه به اینکه بیــش از نیم قرن از 

ساخت آن می گذرد نیاز به بازسازی داشت.
در یــک دهه گذشــته، طرح هایــی برای 
بازسازی اســتادیوم فوتبال آزادی مطرح شد 
ولی هیچ گاه در مرحلــه عملیاتی قرار نگرفت 
اما در دولت ســیزدهم بازسازی این ورزشگاه 
آغاز شــد، هرچنــد به دلیل حساســیت های 
موجود برای جلوگیری از صدمه به ورزشــگاه 
با ســرعت کمتری پیش می رود. اواخر اسفند 
۱۴۰۱ و بعد از خطر ریزش ورزشــگاه آزادی، 
بعد از بررسی هایی که صورت گرفت، سکوهای 
غربی ورزشگاه آزادی تخریب شد تا سکوهای 
سبک سازی شده جدید مجدد نصب شوند. به 
گفته مشاور پروژه آزادی در هر متر مربع، ۱۸۰ 

کیلوگرم سبک سازی انجام شده است.
مشــاور پروژه ورزشــگاه آزادی می گوید: 
از ســال ۱۳۵۰ که ورزشــگاه آزادی به بهره 
برداری رســیده، در طی این سال ها بیشتر از 
آن چــه که از آن نگهداری کنند، بهره برداری 

شده است. چنین سازه بزرگی نیاز به مراقبت 
داشته اما متاســفانه از لحاظ شرایط ساخت و 
نوع نگهداری دچار آســیب های جدی شده و 
در اثر گرما و ســرما عایق های این سازه آسیب 
دیده است. مشاور پروژه اظهار کرد: چون حجم 
کار گسترده است چنین پروژه ای نیاز به اعتبار 
زیادی دارد. متاسفانه کمبود اعتبارات کار پروژه 

را تا به امروز به وقفه انداخته است.
وی درباره اعتبار بازســازی کل ورزشــگاه 
آزادی گفت: هزار و ســیصد میلیــارد تومان 
هزینه بازسازی کل ورزشگاه است. از پیمانکار 
قول گرفتیم که تا پایان برج ۹ بازسازی بخش 
وی آی پی و سکوهای پایین را به اتمام برسانند 
تا زودتر کار تخریب و بازســازی سکوهای بالا 
را نیز شــروع کنیم تا مشــکلی برای برگزاری 
مسابقات نداشــته باشــیم. هرچند برگزاری 
بازی های لیگ کار بازسازی را طولانی می کند.

مشــاور پروژه بر ایــن باور اســت که اگر 
ورزشگاه آزادی بازســازی نشود، فقط ۲ سال 
دیگر قابل استفاده خواهد بود. مهیار عسگریان، 

مدیرعامل شرکت توســعه و نگهداری اماکن 
ورزشی نیز در این خصوص می گوید: از بهمن 
۱۴۰۱ طرح مرمت و مقاوم ســازی اســتادیوم 
آزادی کلید خورد زمانی که مسئولیت شرکت 
را برعهده گرفتم. صحبت از ریزش ســکوهای 
آزادی مطرح بود که با کمک راه و شهرســازی 
کار را شــروع کردیم و تحقیقات لازم را روی 
سکوهایی که به لحاظ مقاومت و ایمنی مشکل 
داشــت آغاز کردیم. وی معتقد اســت: ماهانه 
چیزی حــدود یک میلیــارد و پانصد میلیون 
تومان هزینه نگهداری آزادی است، همچنین 
اگر بخواهیم چمن استادیوم را بازسازی کنیم 
چیزی حدود یــک میلیــارد و ۵۰۰ میلیون 
تومان نیاز اســت، اگر بخواهیم استادیوم را به 
روزرسانی کنیم ۱۲۰۰ تا ۱۵۰۰ میلیارد بودجه 
نیاز است که البته با این رقم ها استادیوم آزادی 
جمع نمی شــود و نیاز به حمایت دولتمردان، 
نمایندگان مجلس و ســازمان برنامه و بودجه 
دارد تا با تخصیص اعتبار مناسب کار بازسازی 

استادیوم آزادی زودتر تسریع و اجرایی شود.

احمد ظفر جعفــرزاده در مــورد عملکرد 
تیراندازانش در مســابقات قهرمانی جهان باکو 
اظهار کرد: این مســابقات از جهتی که ورودی 
المپیک داشــت رویــداد بزرگی بــود. ما هم 
خودمان را آماده کرده بودیم و تلاشــمان این 
بود کــه با ۱۰۰ درصد توان جلــو برویم. اهل 
توجیه نیستم، ضعف ها و مشکلات را می بینم 
و سعی می کنم رفع کنم اما در رشته تیراندازی 
شرایط متفاوت است. تیراندازانی که نزدیک به 
فینال هستند )رکورد ۵۷۴ به بالا( به دلایلی، 
فشار مســابقه را نمی توانند تحمل کنند. همه 
آنها با کســانی که به فینال رسیده اند در یک 
حد هستند و تنها در کنترل فشار نوسان دارند. 
علی رغم اینکه خیلی سعی کردم تیم را کنترل 
کنم این اتفاق برای تیــم من هم افتاد. به هر 
حال مسابقه است و شرایط خاص خود را دارد. 

او در مــورد اینکــه چرا جــواد فروغی در 
انفرادی مسابقات قهرمانی جهان تیر نزد، گفت: 
کمیتــه فنی شــیوه نامه ای را تنظیم کرده که 
براساس آن سه نفر برتر به مسابقات بین المللی 
اعزام می شوند. متاسفانه جواد فروغی جزو سه 
نفــر برتر ایران نبود و چهارم بود. من به عنوان 
مربی انتخاب کــردم که جواد را به هر قیمتی 
به این مسابقات اعزام کنیم. بنابراین در جلسه 
بررسی پیشنهاد دادم که جواد در ماده میکس 

رقابت کند. 
مربی تیم ملی تپانچه در ادامه گفت: با وجود 
اینها معنای حضور جواد در قهرمانی جهان این 
اســت که »آقای فروغی« ما هنوز به تو اعتقاد 
داریم. اتفاقا او نســبت به سایر تیراندازان ماده 
تپانچه بهتر هم ظاهر شد که این نشان می دهد 
هنوز بارقه امید وجود دارد. از شنبه هم اردوها 

را آغاز می کنیم و من صحبت های بیشتری با 
جواد انجام می دهم و امیدوارم که بتوانم او را به 
آمادگی قبلی برسانم هر چند که کار فوق العاده 
سختی است.  او افزود: کاش در همه رشته های 
ورزشــی بررســی کنید و ببینید چند درصد 
از ورزشــکارانی که طــلای المپیک گرفته اند 
توانســته اند آن را دوباره تکرار کنند. نظر من 
این اســت که اگر به ۱۰ درصد برسید آنها را 
باید استثنا بدانید اما اگر ۳۰ یا ۴۰ درصد شد 

می توان گفت ما کوتاهی هایی داریم. 
مربی تیم ملی تپانچه در ادامه گفت: مدال 
المپیک و یا جهانی برای ورزشــکار بار روانی 
دارد و متاسفانه حتی روان شناسان قدر هم از 
خارج کردن این بار عاجز هستند چون ورزشکار 
در آن شــرایط آمادگی پذیرش روش جدید را 
ندارد. به هر صورت امیــدوارم برای بازی های 
آسیایی جواد فروغی جزو تیم اصلی باشد. هر 
چند که می خواهیــم گام به گام جلو برویم و 
از او مدال بازی های آسیایی را نمی خواهیم اما 

امیدوارم باز هم شگفتی ساز باشد.
ظفرزاده در پاســخ به این سوال که چرا نام 
تیراندازان در استارت لیســت ۲۵ متر مردان 
قهرمانی جهان بود اما آنها رقابت نکردند، گفت: 
نظر شــخص بنده به عنوان مربی این بود که 
تیم ما در این رشــته ها شرکت نکند. دلیل آن 
هم این اســت که ما از نظر مهمات در مضیقه 

هستیم. رقبای ما که اینطور تمرین نمی کنند. 
او افزود: دســت و پای ما بســته است. چرا 
در این شــرایط تیم را زنــگ تفریح تیم های 
دیگر کنیم و بعد هم ورزشکار استیضاح شود. 
تیراندازی یک رشــته روحی و روانی است. در 
این شــرایط تیرانداز همه توانش را از دســت 
می دهد. از طرفی هــم من به عنوان مربی بی 
لیاقت شناخته می شــوم. من با این فرض که 
آنها در این ماده نتیجه نمی گیرند اعلام کردم 
شــرکت نمی کنند ولی فدراســیون برای این 
موضوع مشــکلی نداشــت. عطش شرکت در 
روان ورزشکار می ماند و اگر امکانات و مهمات 
درست داشته باشیم در مسابقات آینده شرکت 
می کنیم و سعی هم می کنیم در رده متوسط 
به بالا قرار بگیریم.  او در پاســخ به این سوال 
که این شــرایط برای زنان هــم وجود دارد اما 
ما ســهمیه المپیک در این ماده داریم، گفت: 
رشــته ۲۵ متر زنان با رشته های ۲۵ متر رپید 
فایــر و ۵۰ متر مردان متفاوت اســت. این دو 
رشته های سختی هستند. ضمن اینکه با توجه 
به محدودیت فشنگی که داریم آیا نباید آنها را 
به رستمیان بدهیم؟ کدام منطقی می پذیرد که 

همین امکانات کم را هم از او بگیریم. 
ظفــرزاده در مورد عملکرد وحید گلخندان 
و امیر جوهری خو در این مســابقات گفت: به 
نظرم جوهری خو در حد و اندازه خودش ظاهر 

شد. نسبت به مسابقه قبلی دو نمره کمتر بود. 
اگر دو نمره بهتر مــی زد ممکن بود به فینال 
برسد و شــاید ورودی المپیک بگیرد. جوهری 
اکنون دو نمره کمتــر زده و از فینال جا ماند. 
این نوســان برای ورزشــکار قابل قبول است. 
گلخندان باید بیشــتر تلاش کند. نمره ای که 
زد جزو اهداف فدراســیون نیست و ما هم به 
عنوان کادر فنی نمی توانیم از او دفاع کنیم. باید 
هوشــیارانه تر عمل کند و سعی کند خود را از 
این وضعیت خارج کند. ما هم نظاره می کنیم 
تا ببینیم تحول را ایجــاد می کند و یا در تیم 
ملی جایگزین برای او وجــود دارد. در ورزش 
هیچ ورزشکاری حضورش در تیم ملی حتمی 
نیســت.  وی در خصــوص نفــرات اعزامی به 
بازی های آســیایی هانگژو گفت: احتمال زیاد 
ترکیب همین تیم قهرمانی جهان باشد شاید 
هم فدراســیون با کادر و کمیته فنی به نتیجه 
برسیم که تغییراتی را ایجاد کنیم. نگاه خود من 
به عنوان مربی بیشتر به المپیک ۲۰۲۸ است. 
ایــن المپیک برای ما حیاتی تر و ارزشــمندتر 
است. دوست دارم در تیم ملی تحولاتی ایجاد 
شود و نیروهای جوانتر را بیاوریم تا در ۵ سالی 
که فرصت هســت از آنان استفاده کنیم. فعلا 
مربی جوانان هم هستم اگر قبولم داشته باشند 
و بمانــم می توانم این کمک را به فدراســیون 

تیراندازی کشورم کنم.

صادق ورمزیار پیشکســوت استقلال درباره برتری آبی 
ها در هفته دوم لیگ برتر برابر ملوان انزلی، اظهار داشت: 
برد شــیرینی بود و از اینکه تیم توانســت با وجود تمامی 
کمبودها به دومین پیروزی متوالی دســت یابد، خوشحال 

هستم. 
قطعا این نتایج موجب افزایش روحیه بازیکنان استقلال 
می شــود. استقلال به ترکیب ایده آل رسیده و به نظر من 
تنها جای آرمین ســهرابیان خالی بود که امیدوارم هرچه 

سریعتر با رفع مصدومیتش به ترکیب اصلی برگردد.

وی با بیان اینکه دیدار هفته سوم استقلال برابر سپاهان 
بســیار دشــوار اســت، توضیح داد: هر دو تیم ۶ امتیازی 
هستند و معتقدم شــاید دیداری درگیرانه به خصوص در 
میانه میــدان خواهیم بود. بایــد در میانه میدان عملکرد 

خوبی داشته باشیم تا به نتیجه برسیم.
کاپیتان اسبق استقلال در خصوص عملکرد سیدحسین 
حسینی در بازی با ملوان انزلی، خاطرنشان کرد: حسینی 
هنوز قابل اعتماد اســت و یکی از بهترین دروازه بان ایران 
محســوب می شــود. متاســفانه در چند دیدار فصل قبل 

عملکرد خوبی نداشت و همین موضوع باعث شد هواداران 
از او دلخور شوند. بدون شک او در جمه سه دروازه بان برتر 
ایران اســت و در ۲ دیدار ابتدایی فصل جاری نیز عملکرد 
فوق العاده ای داشــت. کافی است جواد نکونام به او اعتماد 

کند تا دروازه استقلال تا آخر فصل بیمه شود.
پیشکســوت اســتقلال در مورد حضور مهدی هاشمی 
نسب در کادرفنی این تیم، اظهار کرد: هاشمی نسب قطعا 
هاشمی نســب با تعصبی که به استقلال دارد، می تواند به 
نیمکت تیم آرامش بدهد. نکونام و هاشمی نسب سال ها با 

هم بوده اند و از خصوصیات همدیگر آشــنایی کامل دارند 
قطعا حضور این دو نفر به نفع استقلال است.

ورمزیار درباره انتقاد از عملکرد مهرداد محمدی خرید 
جدید باشگاه استقلال، گفت: باید به مهرداد محمدی حق 
بدهیم چون او تازه به لیگ ایران بازگشــته است. طبیعی 
است که فشار روحی و روانی روی او باشد، چون قبلا لژیونر 
بوده و همــه از او انتظارات فراوانی دارند. البته محمدی با 
تاکتیک های نکونام هماهنگ نشــده و قطعا اگر یک گل 

بزند، شرایط تغییر می کند.

مدیر عامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی بر لزوم بازسازی بزرگترین استادیوم کشور تاکید کرد

نیاز۱۳۰۰ میلیارد تومانی استادیوم آزادی

افت قهرمان المپیک

جنگ میانه میدان نتیجه دیدار استقلال و سپاهان را تعیین می کند

بهــروز رهبری فرد در ارزیابــی از عملکرد 
پرســپولیس در دو بازی اخیر برابر آلومینیوم 
و تراکتــور اظهــار کرد: به این کــه خیلی از 
پیشکســوتان فوتبال معتقدند چون تیم ها از 
فصل بدنســازی وارد لیگ شــده اند یا بعد از 
گذشــت چند هفته از لیگ می توان راجع به 
عملکرد تیم ها قضاوت کــرد، اعتقادی ندارم. 
مگر در فصل بدنسازی تیم ها کار نکرده اند که 
می گویند بعد از ۵ هفته شــرایط تیم ها بهتر 
می شــود؟ این حرف ها بهانه ای بیش نیست، 
مگــر در فوتبــال دنیا با شــروع لیگ ضعیف 
هســتند؟ درست است پرسپولیس در ۲ بازی 
اخیــر هر ۳ امتیاز را کســب کــرد اما خوب 
نبود و توقعات را بــرآورده نکرد. مخصوصا در 
بازی با تراکتور برحســب حادثه، بازی را برد. 
قطعا اگر دروازه بان این تیم اشــتباه نمی کرد، 
پرسپولیس تا صبح هم به گل نمی رسید. وی 
گفت: پرســپولیس در نیمه اول برابر تراکتور 
اصلا خوب نبــود و دفاعی بازی می کرد، نیمه 
دوم نیز همین سیســتم را پیاده کرد و چشم 
به ضدحمله داشت. به اعتقاد من دفاعی بازی 
کردن بــرای  تیمی که بــا هزینه ی هنگفت 

بسته می شود، اصلا معنی ندارد. در بازی برابر 
آلومینیوم نیز پرسپولیس برحسب یک حادثه 
گل زد و نیمه دوم کاملا در اختیار آلومینیوم 
بود. پرسپولیس این دو دیدار را برد اما از نظر 
فوتبالــی چنگی به دل نمــی زد. رهبری فرد 
خاطرنشان کرد: پرسپولیس جزو پرهزینه ترین 
تیم های لیگ محســوب می شود و چند سالی 
اســت که هزینه می کند تا بهترین بازیکنان 
را جذب کند. درســت است »سانتر فوروارد« 
خــوب ندارد اما بازیکنانی دارد که در حد تیم 
ملی هستند یا ادعای بازی در تیم های اروپایی 
را دارند، اما در ۲ بازی که پرســپولیس انجام 
داد چیــزی از خلاقیت و جذابیت در این تیم 

ندیدم.
بازیکن سابق پرسپولیس همچنین در پاسخ 
به این پرسش که بیشترین ضعف پرسپولیس 
در چه پســت هایی دیده می شود؟ گفت: فکر 
می کنم بیشترین ضعف پرسپولیس این است 
که در هر بازی با نتیجــه یک بر صفر جام را 
می برد. حال این که ایــده و ترفند کادر فنی 
این اســت که تا پایان فصل با همین سیستم 
پیش برود تا قهرمان شود توقع دیگری نیست. 

اما اگر ایده پرسپولیس این نباشد، نباید دفاعی 
و روی ضدحمله بــازی کند چون جذابیت را 
از پرســپولیس می گیرد. ضعف اصلی این تیم 
تاکتیک و سیستم پرسپولیس است که دفاعی 
بازی می کند و منتظر ایجاد ضدحمله است تا 
از اشتباه حریف استفاده کند و گل بزند؛ اتفاقی 
که در بازی با تراکتــور رخ داد، به اعتقاد من 

سیستم پرسپولیس اشکال دارد.
وی گفت: یحیی در این دو بازی نشان داد 
که سیســتمش کاملا دفاعی است، ضدحمله 
می زنــد و از موقعیــت اســتفاده می کند و با 
کنتــرل بازی بــه نتیجه یک بــر صفر راضی 
می شوند. البته اگر با همین سیستم به نتیجه 
می رســند ترفند بدی نیســت. بهتر است با 
تقویت همین سیستم تیم ها را غافلگیر کنند 
و جلو بروند. این هم نوعی سیســتم است که 
از مربــی نمی توان ایراد گرفت. رهبری فرد در 
ارزیابی از  رقابت های لیگ برتر تا پایان هفته 
دوم، اظهــار کرد: ایده بدی که در بین مربیان 
رخنــه کرده این اســت کــه ۵ هفته فرصت 
می خواهیــم. تنها تیمی که ســرحال و خوب 
بازی می کند ســپاهان اســت و نتایجی قابل 

قبولــی نیز تا به امروز گرفته اما ســایر تیم ها 
به نظر می رسد هنوز مشکل دارند و نتوانسته 
اند خود را پیدا کنند. در مجموع چیز جذابی 
طی ایــن دو هفته از لیگ ندیــده ام. وی در 
پایان در خصوص حریفان اصلی پرســپولیس 
در رقابت های لیگ برتر فوتبال، گفت: شــک 
نکنید در این فصل حریفان اصلی پرسپولیس 
تراکتور و سپاهان هستند، ممکن است تراکتور 
در ایــن دو هفته نتیجه ای نگرفته باشــد، اما 
تیمی است که در آینده با بازیکنان خوبی که 
دارد در صورت هماهنگــی حرف های زیادی 

برای گفتن خواهد داشت و جلوی تمام تیم ها 
مشــکل ســاز خواهد بود، زیرا نسبت به سایر 
تیم ها بازیکنان زیادی جذب کرده اســت. در 
صورتی که تیم های دیگر همچون پرسپولیس 
شاکله اصلی خود را حفظ کرده اند، اما تراکتور 
تغییر زیادی کرده و زمان می برد تا هماهنگی 
لازم بین بازیکنان آن ایجاد شود، قطعا این تیم 
یکی از مدعیان قهرمانی در آینده خواهد بود. 
استقلال نیز می تواند یکی از مدعیان قهرمانی 
باشد اما سپاهان، پرسپولیس و تراکتور شانس 

بالایی برای قهرمانی خواهند داشت.

انتقاد تند کاپیتان سابق از پرسپولیس:

 دفاعی بازی می کند و بر حسب حادثه گل می زند


